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مدیر همــاهنگی تئاتر استان ها با اشاره 
به روند صــدورپروانه فعالیت گروه های 
نمایشی در استان ها، گفت: به هیچ عنوان، 
آمــارسـازی نداریم که این شائبه وجود 
داشته باشـد که می خواهیم براساس آن 
بودجه بیشتـری بگیریم. حسـن رونده 
با اشاره به روند صدور پروانه فعالیت 
گروه های نمایشی در استان ها، اظهارکرد: به هیچ عنوان، 
آمارسازی نداریم که بخواهیم آماری خلاف واقع اعلام کنیم که 
این شائبه وجود داشته باشد که می خواهیم براساس آن بودجه 
بیشتری بگیریم. بلکه ما به گروهی مجوز می دهیم یا مجوزش 
را تمدید می کنیم که در طول سال فعال بوده باشد. وی با اشاره 
به اینکه هم  اکنون مشغول بررسی پرونده های تمدید مجوز 
گروه های نمایشی هستند، تصریح کرد: در برنامه های امور 
استان ها چند مساله روتین داریم؛ یکی بحث استقرار گروه های 
نمایشی است که به دو بخش تمدید پروانه فعالیت هنرمندان 
در استان ها و صدور پروانه، تقسیم می شود که پرونده ها را در 
بخش صدور، براساس شیوه نامه های ابلاغ شده تجمیع و طی 
فرآیندی بررسی می کنیم و گروه هایی که فعال باشند، افرادی 
از تخصص های مختلف در آن حضور داشته و تجربه کاری 
داشته باشند، رده بندی و به سه دسته: گــروه های بزرگ )الف(، 
گروه متوسط )ب( و گروه کوچک )ج( تقسیم می شوند و پروانه 
فعالیت برایشان صادر می شود. او یادآور شد: علاوه بر اینها، 
در پاسخ به درخواست پروانه فعالیت گروه، تنها به شیوه نامه 
بسنده نمی کنیم بلکه به صورت تجربی هم سابقه گروه را بررسی 
می کنیم. ممکن است شیوه نامه اجازه صدور مجوز بدهد اما 
تحقیقات میدانی و تجربه کاری کارشناس بگوید که این خانم 
یا آقا لیاقت دریافت درجه کیفی »الف« را ندارد و باید رتبه 
»ب« یا »ج« به او داده شود. یا اینکه اساسا ایشان سندسازی 
کرده و بر همین اساس نتوانیم مجوز و پروانه فعالیتی برای این 
گروه صادر کنیم. بنابراین این پروسه، دقیقا کاری کارشناسی و 
تخصصی است. مدیر هماهنگی تئاتر استان ها خاطرنشان کرد: 
در نهایت در حوزه صدور مجوزها و بودجه بندی، ما تابع وزارت 
ارشاد هستیم و به نسبت آمارها و رشد سالیانه بودجه که به 
ما ابلاغ می شود حمایت هایی از گروه ها، تولیدات، اجراهای 

عمومی، جشنواره ها و ... می کنیم.
 تلاش ما رسیدن به ثبات مالی است 

»رونده« در ادامه با اشاره به نظارت بر جشنواره های استانی 
تئاتر گفت: شیوه نامه ای داریم که هر ساله آن را تنظیم و برای 
استان ها ارسال می کنیم که شامل دستورالعملی برای نحوه 
تشکیل شورای سیاست گذاری، دبیرخانه، چگونگی انتخاب 
متن ها برای اجرا و ضوابط دیگر است. دوستان هم براساس 
آن شیوه نامه، فراخوان را تنظیم و در اختیار شهرهای تابعه 
و گروه های نمایشی قرار می دهند. او با اشاره به اینکه اکنون 
استان های کشور در مرحله تنظیم فراخوان جشنواره هایشان 
هستند، همکاری با انجمن هنرهای نمایشی ایران را برای 
برگزاری انتخابات انجمن هنرهای نمایشی کشور را از مهمترین 
کارهایی خواند که اکنون در دست اجراست و بر اساس آن 
مدیران و هیات های جدید انتخاب و معرفی می شوند. این 
مدیر تئاتری با بیان اینکه »اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
هر استانی با معاونت هنری و اداره کل هنرهای نمایشی 
تفاهمنامه ای می نویسند که براساس آن، حمایت های مالی 
به گروه های نمایشی و جشنواره ها و فعالیت های تئاتری 
اختصاص می یابد.« تصریح کرد: تلاش ما این است که با توجه 
به دستوری که مدیرکل هنرهای نمایشی داده اند، به یک ثبات 
مناسب در حوزه حمایت مالی برسیم. رونده تشریح کرد: 
اکنون در حال مدیریت برنامه ریزی هایی که پیش از این برای 
حمایت از اجراهای عمومی در دوره کرونا شده بود هستیم 
تا هنرمندان و گروه ها به دریافتی هایشان برسند. امیدوارم 
به زودی بتوانیم موضوع پرداخت کمــک هــزینه بر اساس 
۵۰ درصد ظرفیت تالارهای نمایشی را محقق کنیم. او در ادامه 
با اشاره به برنامه ریزی و پیگیری راه اندازی تئاترشهر در ادارات 
کل استان ها و جذب حمایت های مالی برای آنها یادآورشد: 
همچنین در حوزه مدیریت کانون های عروسکی مبارک یونیما، 
تعاملاتی با مدیریت یونیمای مرکز آقای اردشیر صالح پور 
داشته ایم که امیدوارم براساس آن بتوانیم این کانون ها را در 
سراسر کشور فعال کنیم. در حال حاضر ۱۴ نمایندگی مبارک 
یونیما در استان ها داریم که در صورت تحقق این تعامل ها، توجه 
و رونق بیشتری به تئاتر عروسکی در استان ها معطوف خواهیم 
کرد. ضرورت تحقق این امر در آن است که تئاترعروسکی، تئاتر 
پایه بوده و می تواند فضای شاد، مفرح و بشاشی را برای کودکان 

و مخاطبان بزرگسال در سراسر کشور ایجاد کند.
 افزایش تعامل با استان ها

مدیرهماهنگی تئاتر استان ها با بیان اینکه بخش بعدی 
اقدامات این اداره، فعال کردن مناطق آزاد است، بیان داشت: 
مناطق آزاد همچون کیش و قشم و ارس و اروند و انزلی و... 
پتانسیل هایی دارند که می توانیم جذب کنیم و از آنها در حوزه 
سخت افزاری و نرم افزاری و به نفع تئاتر کشور بهره کافی ببریم. 
این پتانسیل ها و این اتفاقات می تواند برای گروه های نمایشی 
استان ها منشا خیر و استفاده بهینه و همکاری متقابل مناطق 
آزاد و ادارات کل فرهنگ و ارشاد اسلامی باشد. رونده با تاکید 
بر اینکه از این تعامل و برنامه ریزی حتی می توان برای تقویت 
روابط بین الملل هم بهره برد، یادآور شد: مثلا در حوزه اروند 
می توانیم با کشورهای عراق و کویت و در منطقه قشم با قطر 
و امارات و... ارتباط بهتری برقرار کنیم. اینها مواردی است که 
در دستور کار قرار دارد و کارشناسی آنها انجام شده و در شرف 
نشست، تعامل و توافقی است که بین اداره کل هنرهای نمایشی 
و مناطق آزاد برنامه ریزی و اجرایی شود. او همچنین با اشاره به 
افزایش تعامل با استان ها، خاطرنشان کرد: این مسائل بیشتر 
در حوزه رفع مشکلات و معضلاتی است که ممکن است در 
حوزه تولید، انجمن، کارشناسی و اتفاقاتی از این دست وجود 
داشته باشد که با تعامل بیشتر می توانیم چالش های پیش روی 
هنرمندان را کمتر کنیم. مدیر هماهنگی تئاتر استان ها 
خاطرنشان کرد: همچنین هر سال گروه های برگزیده هر استان 
به ما معرفی می شوند و ما گروه های منتخب استان ها را بررسی 
و به تعداد سهمیه ای که قرار است به فجر معرفی شوند انتخاب 
و اسامی شان را به دبیرخانه اعلام می کنیم. رونده اضافه کرد: 
در کنار این موارد، به امور به جشنواره های موضوعی و ثابت هم 

می پردازیم.

آرمان ملی: آقــا و خــانــم »گـلابـی«، با 
بــازی »حمیــد لولایی« و »مرجانه گلچین«، 
شخصیت های اصلی سریال »بوتیمار« هستند؛ 
سریالی که قرار بود در ایام نوروز روی آنتن شبکه 
سه سیما برود؛ اما به خاطر تغییر کنداکتور، اینک 
در حال پخش است. در این سریال، خانواده ای 
به سفر می روند و اتفاقات تازه ای برای آنها رخ 
می دهد؛ با اینکه شاید داستان کمی تکراری 
به نظر برسد، اما ترکیب بازیگران باعث شده تا 
پس از ماه ها، شبکه سه سیما، دوباره رنگ سریال 
کمدی را به خود ببیند. نام سریال »بوتیمار« 
است؛ نام پرنده ای همیشه نگران که بی شباهت به 
آقای »گلابی« نیست و کارگردان هم علت اصلی 
انتخاب این اسم برای سریال را همین موضوع 
می داند. »خبرآنلاین«، به بهانه پخش »بوتیمار«، 
گفت وگویی با »علیرضا نجف زاده«، کارگردان 

سریال داشته که در ادامه می خوانید. 
 قــرار بود سریال »بوتیمار« در نوروز 
۱۴۰۰ روی آنتن تلویزیون برود، یک تعویق 
دو ماهه در پخش آن رخ داد و سریال 
دیگری جایگزین آن شد، این جابه جایی، به 

دیده شدن کار آسیب نزد؟ 
ما به عنوان تیم سازنده، کنداکتور پخش برنامه 
را مشخص نمی کنیم و موظفیم کارمان را آماده 
کنیم، سریال هم آماده شده بود، اما مسئولان 
تصمیم گرفتند که جابه جایی ای انجام دهند. 
اساسا کارهای مناسبتی، فرصت بیشتری را برای 
دیده شدن اثر ایجاد می کند، اما من معتقدم اگر 
کاری خوب باشد، مخاطب خودش را پیدا می کند. 
نمی دانم اگر این سریال نوروز پخش می شد، همین 
بازخورد را داشت یا نه، اما حالا که مردم به تماشای 
این سریال نشسته اند بسیار بازخوردها و نظرهای 
خوبی گرفته ایم و خداراشکر، این بازخوردها هم از 
عوام است، هم از خواص و همین موضوع برای من 
خوشایند است، البته انتقادهایی هم داریم که آنها 
را به جان ودل می خریم و تمام تلاش مان را کردیم 

که محصول خوبی برای مخاطب داشته باشیم.
 چرا نام »بوتیمار« را برای سریال انتخاب 

کردید؟ اشاره به موضوع خاصی داشت؟
»بوتیمار« نام یک پرنده است که همیشه نگران 
آینده است، حتی ممکن است از تشنگی بمیرد اما 
از آب دریا یا رودخانه چیزی ننوشد، چون نگران 
است که آب آن تمام شود. این اتفاق، قصه خیلی از 
آدم های امروز است. افرادی که زمان حال را به خاطر 
آینده خراب می کنند، هرچند باید نیم نگاهی به آینده 
داشته باشیم، اما نباید حال را فدای آینده کنیم و در 
واقع این موضوع یک وجه تسمیه ای با آقای »گلابی« 

که شخصیت اصلی داستان است، دارد.
 یک مــوضــوعی که دربـاره سریال 
»بوتیمــار« وجود دارد و بعــداز سریال 
»آخرخط« برای دومین بار مطرح شد، حضور 
و ایفای نقـش »علی صبوری« در سریال های 
تلویزیون بــود، عده زیادی معتقدند که او، 
به عنوان بازیگــر، جایگاهی در سریال های 
تــلویزویونی نــدارد. دلیــل انتخــاب 

آقای »صبوری« چه بود؟
اولیــن موضــوعی که وجود دارد این است که 

جایگاه آدم ها را چه کسی تعیین می کند؟ سینما، 
تلویزیون، سریال سازی در زمینه انتخاب بازیگر، 
بسیار با مخاطب شفاف است، اگر بازیگری نتواند 
جایگاه خودش را پیدا کند، خیلی سریع از این 
عرصه کنار گذاشته می شود. در عین حال، باید به 
این نکته هم توجه کنیم که سال هاست، تلویزیون 
و سینمای ما، از کمدین های دهه هفتادوهشتاد 
استفاده می کند، این یعنی نتوانستیم جایگزینی 
داشته باشیم و در هر دوره ای نسبت به ورود و ظهور 
چهره ها و کمدین های جدید مقاومت داشته ایم. 
فارغ از اینکه علی صبوری پیش از این کجا بوده 
و در چه زمینه ای فعالیت داشته است باید بگویم، 
برای همین خاک زندگی می کند و حق استفاده از 
تمام امکانات را دارد، بسیاری از هنرمندان ما نیز 
فعالیت های جانبی دیگری دارند. فکر می کنم هر 
آدمی که توانایی و مهارت دارد، باید به او موقعیت 
و امکانات داد تا مهارتش را نشان دهد. اگر بتواند از 
این موقعیت درست استفاده کند، ماندگار می شود، 
اما اگر نتواند، خود موقعیت باعث می شود که آدم ها 
کنار گذاشته شوند. افرادی هم که درباره حضور 
علی صبوری در تلویزیون اظهارنظر کردند، کمی 
زود این کار را انجام دادند، چون فکر می کنم از 
دیدگاه من به عنوان کارگردان سریال، علی صبوری 
از قسمت چهاردهم به بعد بازی متفاوت تری را ارائه 
داد. با درنظرگرفتن تمام مواردی که گفتم، این را 
هم باید مدنظر داشته باشیم که ما کمدین خوب 
نداریم و اگر می خواهیم کمدین خوب به این عرصه 

تزریق کنیم باید به جوان ها میدان دهیم. 
 شما فرمودید که در حال حاضر کمدین 
خوب نداریم و کماکان از کمدین های دهه 
هفتادوهشتاد استفاده می کنیم، چگونه 
می توان هنرمندان تازه این عرصه را کشف 

کرد؟ 
باید به آدم هایی مثل علی صبوری و بسیاری از 
جوانان با استعداد دیگر این موقعیت را بدهیم تا 

بتوانیم کمدین های جدیدی را خلق کنیم.
 یک نکته ای وجود دارد، آن هم این است 
که اگر در حال حاضر سریال هایی که ساخته 
می شود را با سریالی که در دهه هشتاد 
ساخته شده است، مقایسه کنیم متوجه 
افت کیفیت سریال ها می شویم، چگونه 
می توان آن افت را جبران کرد و اینکه مردم 
در حال حاضر به سریال کمدی نیاز دارند، 

چرا ساخته نمی شود؟
من فکر می کنم هر سریال و داستانی را باید در 
زمان خودش بررسی کنیم. در حال حاضر، مردم 
به همه چیز دسترسی دارند و سطح توقع شان 
افزایش پیدا کرده است و حتی شاید بتوان گفت 
که سریال سازی ما نسبت به گذشته، آن رشدی که 
لازم بوده را نداشته است، این موضوع هم دلایل 
متفاوتی دارد، یک بخشی از آن مسائل اقتصادی 
است، یک بخش دیگر اینکه حوزه فیلمسازی ما 
به هنر و صنعت تبدیل می شود. یک اتفاق دیگر 
هم وجود دارد که باعث مهجورماندن ژانر کمدی 
می شود، این است که معمولا، منتقدان، هنرمندان 
و مسئولان ما، به کار طنز و کمدی، نگاه جدی ای 
ندارند، در صورتی که ژانر کمدی، بسیار سخت تر 

از دیگر ژانرهاست. به این دلیل که ما بایک ملت 
طنازی روبه رو هستیم که در سخت ترین شرایط 
و مشکلات، سعی می کند که روحیه شادابی و 
طنازی خود را حفظ کند پس کار برای ما سخت تر 
می شود و متاسفانه ما باید این موضوع را بپذیریم 
که نویسنده، کارگردان و بازیگر خوب در ژانر 
کمدی تربیت نکرده ایم و علتش هم عدم توجه 
جدی به ماجرای طنز است که باعث رخ دادن 
چنین اتفاقی می شود، زیرا عده ای معتقدند که 
ساختن کارطنز هیچ زحمتی ندارد و چندنفر 
دورهم جمع می شوند و یک چیزی می سازند 
اما انرژی ای که »زوج یافرد« و »بوتیمار« از من 
گرفت، بسیاربیشتر از سریال های تراژدی بود، 
ولی نمی دانم چرا به ماجرای طنز، تا این حد ساده 

پرداخته می شود.
 بخشی از بازیگران نقش اصلی »بوتیمار« 
همان بازیگران سریال »زوج یافرد« هستند. 
این انتحاب دلیل خاصی دارد یا صرفا به خاطر 
مهارت ها و توانایی های این افراد سراغشان 

رفتید؟
البته بخشی از این بازیگران در سریال قبلی 
حضور داشتند، علی صبوری، ندا کوهی، سارا 
مقربی و علی درویش تازه به این تیم اضافه شدند. 
اما دلیل اصلی این که سراغ همان تیم قبلی رفتم 
این بود که وقتی ترکیب یک بار جواب داده و مورد 
استقبال هم قرار گرفته است، دیگر به ترکیب 
برنده دست نزدم و سعی کردم از ترکیب تیم برنده 
»زوج یافرد« استفاده کنم و قطعا اگر کاربعدی را 
هم بخواهم بسازم، اولویت هایم با برگ برنده های 

»بوتیمار« خواهد بود.
 فیــلــم یـا ســریال تــازه ای در 

دســت تولید دارید؟
چند قصه سینمایی دارم اما باتوجه به اوضاع 
و احوال سینما در این دو سال که تعداد زیادی 
فیلم پشت اکران داریم، فکر می کنم اولویتم 

سریال سازی باشد.
 کــرونا تا چه اندازه به سریال سازی 
آسـیب وارد کرده است و آیا این خسارت، 

قابل جبران است؟
کرونا یک مقطع بسیار خاص برای تمام دنیاست 
و آسیب های جدی ای را در هر زمینه ای وارد کرد، 
اما نکته مهم اینجاست که ما چگونه از این دوران 
عبور کنیم. تاثیر دیگری هم کرونا داشت که بازار  
VODها را رونق بخشید و شیوه عرضه و پخش 
متفاوتی را برای فیلم ها رقم زد. البته سینما در 
حال حرکت به این سمت بود اما کرونا باعث شد 
که این اتفاق سرعت بگیرد. اینکه عده ای معتقدند 
جشنواره را تعطیل کنیم. باعث نمی شود این 
خسارت واردشده جبران شود، کرونا وجود دارد، 
اما باید جشنواره برگزار کنیم و کار بسازیم چرا که 
اساس رشد صنعت سینما، تولید و عرضه است و 
جشنواره ها هم یکی از راه های عرضه فیلم هستند. 
برگزارنکردن جشنواره باعث می شود با دست 
خودمان، تیشه به ریشه سینما و این صنعت بزنیم؛ 
تعطیل کردن این عرصه کار اشتباهی است چون 
یک خانواده چند هزار نفری از این عرصه ارتزاق 

می کنند.

عضویتدر»فیاپ«
اتفاقخجستهایاست

کــیانوش عـیــاری در حاشیه 
حضور خود در جشنواره جهانی 
فیلم فجر به توضیح برخی مسائل 
درباره این رویداد پرداخت. این 
کارگردان سینما گفت: خوشحالم 
که فیلم سینمایی »آن ســوی 
آتــش« به صورت مرمت شده 
و بعداز ۳۵ سال در این دوره از 
جشنواره به نمایش در می آید. 
وی افزود: فیلم »آن سوی آتش« 
بــرای اکران دچار مشــکلات 
زیادی شد. عیاری اظهــارکرد: 
عضویت جشنواره در »فیاپ« 
اتفاق خجسته ای اســت و علاوه 
بر این برگزاری جشنــواره در 
شرایط سخت امروز سینما، به 
چرخیــدن صــنعــت سینمــا 

کمک می کند. 

موزه هنرهای معاصر تهران که به دستور ستاد 
ملی کرونا و با نارنجی شدن شهر تهران از تاریخ 
۱۵ فروردین ماه، تعطیل شده بود، قرار است 
باردیگر بازگشایی شود. موزه هنرهای معاصر 
تهران بعداز بیش از دو سال تعطیلی به منظور 
مرمت و بازسازی، در نهایت ۹ بهمن ماه با نمایش 
مجموعه آثار اهدایی زنده یاد منیژه میرعمادی، 
از هنرمندان معاصر ایران، به صورت رسمی افتتاح 
شد. عمر این نمایشگاه تا ۱۵ فروردین  ۱۴۰۰ بود و 
افزایش شیوع کرونا اجازه ادامه فعالیت موزه را نداد. 
در حال حاضر با کاهش نسبی شمار مبتلایان در 
شهر تهران، قرار است این موزه باردیگر و نمایشگاه  
جدیدی بازگشایی شود. بر همین اساس نیز قرار 
است نشست خبری بازگشایی نمایشگاه جدید موزه 
هنرهای معاصر تهران روز سه شنبه )۱۱خردادماه( 
ساعت  ۱۰و۳۰ در حل موزه برگزار شود. این نشست 
باحضور هادی مظفری )مدیرکل هنرهای تجسمی(، 
احسان آقایی )رئیس موزه هنرهای  معاصرتهران(، 
شهریارحاتمی )کیوریتور نمایشگاه »نهان  برعیان«( 
و امیرراد )کیوریتور نمایشگاه »مروری بر آثار 
پرسونا«( برگزار می شود. نمایشگاه »نهان  برعیان« با 
موضوع مهندسی تصویر در نقاشی ایرانی و نمایشگاه 
»مروری بر آثار پرسونا« با مروری بر آثار »اندی 
وارهول« از گنجینه موزه هنرهای معاصر تهران، دو 

نمایشگاه جدید موزه هستند.

 گروه دوم از هنرمندان 
واکسن زدند 

دومیــن گــروه از هنرمندان عضو در موسسه 
هنرمندان پیشکسوت با حضور در محل این موسسه 
واکسن دریافت کردند. در مجموع قرار است در 
این طرح، ۱۵۰ نفر واکسن کرونا دریافت کنند. 
در راستای سهولت امر واکسیناسیون، گروه دوم 
هنرمندان پیشکسوت به همراه همسرانشان که در 
گروه سنی بالای ۷۰ سال قرار داشتند، با مراجعه به 
موسسه هنرمندان پیشکسوت توانستند واکسن 
کرونا دریافت کنند. سیدمحسن آقانباتی، کیومرث 
قورچیان، اسماعیل شنگله، رضا صفائی پور، احمد 
احمدی،  صادق  جمالی،  محمدهادی  نجفی، 
خاکی،  محمدرضا  جدیدالاسلام،  محمدعلی 
ضیاالدین خطیر، کیخسرو خروش، کاظم هژیرآزاد، 
جمشید جهان زاده، بیژن میرافشار، محمدرضا 
عبدالرحیم  کامکار،  پشنگ  بهنــام،  جعفری 
حسن خان مکری، محمدهادی گلریزخاتمی، ناصر 
آقائی، فریده سپاه منصور، هوشنگ توکلی، عشرت 
سیروس، مهدی طوسی، جاوید مجلسی، داود 
فیاضی، بیژن بیژنی، سوسن اصلانی، بهرام حصیری، 
گل پاشین،  اسحاقی  کارمن  کوچوئی،  آلبرت 
عبدالکاظم صادقا، داریوش طلائی، محمد فیلی، 
آزیتا لاچینی، افشین بختیار، قاسم عابدین، پروین 
محبی، هادی آرزم، طاها بهبهانی، حسین اسرافیلی 
و... دومین گروه از هنرمندانی بودند که دوز اول 

واکسن خود را دریافت کردند.

سینـمــا 
 »مهمانی از کارائیب« 

مقابل دوربین رفت
فیلم سینمایی »مهمانی از کارائیب« به کارگردانی 
بهزاد فراهانی و تهیه کنندگی شهرام گیل آبادی مقابل 
دوربین مرتضی پورصمدی رفت. فیلمبرداری فیلم 
سینمایی »مهمانی از کارائیب« به کارگردانی بهزاد 
فراهانی و تهیه کنندگی شهرام گیل آبادی آغاز شد 
و مرتضی پورصمدی مدیریت فیلمبرداری این اثر 
عاشقانه را بر عهده دارد. »مهمانی از کارائیب« اولین 
تجربه فراهانی در مقام کارگردانی است و حمیدرضا 
قطبی به عنوان مشاور کارگردان او را همراهی می کند. 
رضا بابک یکی از نقش های اصلی این فیلم سینمایی 
را ایفا می کند. دیگر بازیگران این اثر عــاشقــانه نیز 
به زودی معرفی خواهــند شد .شهرام متولی باشی 
)مدیرصدابرداری(، محسن صادقی نسب، )سرپرست 
گروه کارگردانی(، مهدی سهرابی، )دستیار یک 
کارگردان و برنامه ریز(، نوید فرح مرزی، )طراح 
چهره پردازی(، مرجان گلزار، )طراح صحنه ولباس(، 
جواد راهزانی، )مدیرتولید(، رویا بابابیگی، )منشی 
صحنه(، احسان میقانی، )مدیرتدارکات(، حبیب 
مجیدی، )عکاس(، مهدی گودرزی، )فیلمبردار 
پشت صحنه( و مریم قربانی نیا، )مشاوررسانه ای( این 

فیلم هستند.

هــاشمـی  ســیدضیا 
تهیه کننده سینما درباره 
انتظارات سینماگران از 
دولت آینده نکاتی را مطرح 
کرد. این تهیه کننده سینما 
در برنامه تلویزیونی »سلام 
تهران« گفت: سینما در کل 
جهان دچار رکود شده است و این وضعیت مختص 
به کشور ما نیست. مقایسه سینمای ما با دیگر 
کشورها درست نیست. بعضی می گویند پس از 
بازگشایی سینماها در فرانسه و انگلستان، استقبال 
چشمگیری توسط مردم شان شد. در کشوری که 
پنج هزار سالن سینما وجود دارد و این ظرفیت را 
دارد که همزمان بیش از ۲۰۰ فیلم متفاوت را اکران 
کند قطعا یک استقبال معمولی هم جذاب به نظر 
می رسد. هاشمی با بیان اینکه گرانی و وضعیت 
بد اقتصادی یکی دیگر از عوامل عدم استقبال از 
سینماست، اظهارکرد: در این کشورهای غربی 
دولت به مردم از نظر معیشت و بیکاری کمک 
کرده و روزبه روز با گرانی مواجه نشدند. گرانی 
و تورم در کشور ما به قدری لجام گسیخته شده 
است که دیگر فرهنگ اولویت مردم نیست. چرا 
انتظار داریم مردم در این وضعیت به سینما بروند؟ 
عده ای می گویند در سینماها غذا و قلیان ارائه 
دهیم. این پیشنهادات سازوکارهای عجیبی 

است که حیثیت سینما را به عنوان یک مرکز 
فرهنگی خدشه دار می کند. ما برای سالن های 
سینما باید فکری بکنیم. وزارت بهداشت باید به 
روند واکسیناسیون سرعت بیشتری بدهد. در 
کشورهایی که سالن سینمای خود را باز کردند 
حدود ۶۰ درصد جمعیت واکسیناسیون شدند. این 
تهیه کننده سینما با اشاره به کسری بودجه وزارت 
ارشاد تصریح کرد: وزارت ارشاد بودجه لازم دارد تا 
کمک کند به سینماگران. دولت نسبت به مجموعه 
فرهنگ بی رحمی کرده چون دستش خالی بوده 
است. کسری بودجه وزارت ارشاد به خاطر این است 
که مقوله فرهنگ جزو اولویت های دولت نیست. 
اگر معیشت مردم بهتر شود، فرهنگ جایگاه پیدا 
می کند. برای مجموعه سینما از دولت بعدی 
انتظارات فروانی داریم. در طــول زمــان به ویژه 
در ۸ سال نسبت سینما جفا شده است و دولت 
بعدی باید جبران کند. زیرساخت ها در این عرصه 

تقریبا در حال نابودی است. 
 بسیاری از سینماگران بیکارند

وی افزود: سینمای پس از کرونا خیلی متفاوت 
است و تنها به سالن های تک نمی توانیم اکتفا 
کنیم. در بخش تولید می توانیم کارهایی بکنیم. 
در حال حاضر بسیاری از سینماگران بیکار هستند. 
برای این افراد باید شغل فراهم شود و به وضعیت 
معیشتی شان کمک شود تا سر پا بایستند و بتوانند 

کار کنند. متاسفم بگویم که تعدادی از عوامل 
سینما الان در تاکسی اینترنتی کار می کنند. این 
یک ننگ برای کشوری با غنای فرهنگی است. 
مجموعه سینما حمایت بزرگ لازم دارد. هاشمی 
با اشاره به وضعیت بد اهالی سینما و تئاتر در ایام 
کرونا، عنوان کرد: اکثر سینماگران ما سن شان 
بالارفته و با بیماری های متفاوتی ناشی از این 
موضوع درگیر هستند اما هنوز بیمه ندارند. تئاتر 
وضعیتش از سینما بدتر است. هرچند عوامل 
سینما در تلویزیون و پلتفرم های فضای مجازی 
کار کردند اما با تعطیل شدن سالن های تئاتر 
بازیگران این عرصه ضربه مهلکی خوردند. وی 
در پایان گفت: دولت بعدی برای بهبود وضعیت 
سینما باید هم و غمش را روی واکسیناسیون 
مردم بگذارد و به آن تسریع ببخشد تا بتوانیم مردم 
را برای حضور در سینما تشویق کنیم. از طرفی 
دولت منبع مالی به فیلم های خوب تخصیص 
بدهد. در حال حاضر هشت فیلم خوب داریم که 
اگر به صورت عادی اکران شوند، حدود ۴۰ میلیارد 
فروش خواهند داشت. اگر این اتفاق بیفتد احتمال 
استقبال از فیلم ها و رونق سینما وجود خواهد 
داشت. به سینمادارها امکاناتی برای نگهداری و 
تجهیز سالن هایشان اختصاص داده شود. دولت 
هزینه آب و برق و مالیات سینماها را ببخشد، چون 

درآمدی نداشتند.

سیدضیا هاشمی مطرح  کرد

اشتغال تعدادی از سینمایی ها در تاکسی اینترنتی

مدیر هماهنگی تئاتر استان ها:

برای دریافت بودجه، آمارسازی نمی کنیم

بازگشایی موزه هنرهای معاصر 

علیرضا نجف زاده، کارگردان »بوتیمار«:

   کمدین  
 خوب 

نداریم 

معرفیرئیسگروهموسیقی
فرهنگستانهنر

»حمیدحسام«
دربیمارستانبستریشد

شاهیــن فــرهــت، عضــو 
پیــوسته فرهنگستان هنــر، از 
سوی رئیس این فرهنگــستان به  
سِمــت رئــیس گــروه تخصصی 
موسیقی فرهنگــستان منصوب 
شد. بهمن نامورمطلق با شاهین 
فرهت دیدار و درخصوص مسائل 
کلان موسیقی ایران و رسالت ویژه 
فرهنگستان در این حوزه بحث  و 
تبادل نظر کرد. شاهیـن فرهت از 
۱۳ سالگی نواختن پیانو را شروع 
کرد. او پس از پایان دوره کارشناسی 
رشته موسیقی در دانشگاه تهران، 
برای ادامه تحصیلات به خارج از 
کشور سفر کرد و پس از بازگشت 
به ایران، پس از مدتی به عنوان مدیر 
گروه موسیقی دانشگاه تهران به 
فعالیت های خود در کنار ساخت 
آثار موسیقی ادامه داد. او تاکنون 
حدود صد اثر موسیقی ساخته 

است. 

حمیــد حســام، نویسنده و 
فعال دفاع مقدس در بیمارستان 
بستــری شـد. صـفحــه مجله 
»شیرازه کتاب« با اعلام این خبر 
نوشته است: »حمیــد حسام، 
نویسنده حوزه دفاع مقدس و 
برگزیده جایزه »جلال« و »کتاب 
سال دفاع مقدس« به دلیل بیماری 
در بیمارستان بستری شد. مجمع 
ناشران انقلاب اسلامی برای این 
نویسنده عزیز و محترم آرزوی 
سلامتی دارد.« مصطفی رحیمی 
نیز خاطرات حمید حسام را با 
عنوان »سهم من از چشمان او« 

نوشته و منتشر کرده است.


